
Situația infrastructurii din
România nu este cauzată de o
problemă de finanțare, ci mai
degrabă o lipsă de proiecte publice
viabile bine planificate, spune
vicepreședintele Băncii Europene
de Investiții (BEI), Andrew
McDowell - „Programul de
împrumut al BEI pentru România,
până în 2020, este ambițios. Avem
un credit de un miliard euro, parte
a unui program structural dedicat
cofinanțării proiectelor prioritare
finanțate de UE în sectorul
transporturilor. Acesta face parte
dintr-un program de finanțare
publică mai larg (2016 - 2018), de
circa două miliarde euro, care
presupune investiții în mediu,
activități orientate către creștere,
transport și agricultură. Finanțările
susțin, în cele din urmă, investiții în teren de mai mult de 20
miliarde euro. Ca și în trecut, finanțarea investițiilor
suverane va fi completată de proiectele din sectorul
municipal și privat care măresc mobilitatea, siguranța
energiei, eficiența energetică, interconectivitatea,
infrastructura urbană și calitatea apei potabile din România.
În medie, ne așteptăm să oferim economiei românești mai
mult de un miliard de euro în fiecare an. Prin furnizarea de
servicii de finanțare pe termen lung și de consultanță, BEI
contribuie la accelerarea absorbției granturilor UE și la
crearea de locuri de muncă “. Cum explică McDowell
problema infrastructurii autohtone? „Este evident că există
lacune în rețelele de infrastructură publică, în special în
drumuri și calea ferată. Ele nu sunt legate de o finanțare
insuficientă. Necesită, în schimb, o prioritizare transparentă
a proiectelor publice și o viziune strategică pe termen lung,

dincolo de ciclurile politice. Alți factori importanți includ
dezvoltarea capacității de planificare și implementare a
proiectelor, precum și un control eficient al fraudei și
corupției“, spune oficialul BEI. De notat că, în trecut, cea
mai mare parte a fondurilor BEI a mers către sectorul
firmelor mici și mijlocii. „Situația a evoluat între timp. Odată
cu întoarcerea împrumuturilor pentru programe structurale
din sectorul public, și activitățile BEI în România sunt mai
echilibrate, vizând diferite sectoare. Creșterea economică
curentă este determinată de consumul privat, beneficiind în
primul rând de reformele fiscale. Pentru a rămâne
sustenabilă, ea ar trebui să aibă la bază în principal
investiții“, conchide McDowell.
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Unde nu-i cap, vai de finanțare

Gimnasta constănțeană Cătălina Ponor a
participat sâmbătă la ultimul concurs din carieră!
„Abierto Mexicano de Gimnasia” este o competiție care
a îmbinat și conceptul de gală demonstrativă, astfel că
acest concurs a reprezentat un cadru perfect pentru ca
Ponor să spună adio sportului căruia i-a dedicat
aproape întreaga viață. La 30 de ani, dintre care peste
25 dedicați gimnasticii, Cătălina Ponor a pus punct unei
cariere în care a cucerit 23 de medalii la competiții
majore - cinci la Jocurile Olimpice (trei de aur), cinci la
Campionatele Mondiale și 13 la Campionatele
Europene (opt de aur).

Cătălina Ponor și Vlad Cotuna au reprezentat
România la cea de-a șaptea ediție a concursului din
Mexic, însă emoțiile și lacrimile i-au aparținut doar
Cătălinei, care a evoluat pentru ultima dată în carieră.
Ea a încheiat concursul cu medalia de argint (40,300
puncte), iar pe podium au mai urcat cubaneza Yessenia
Ferrera (40,400, medalie de aur) și rusoaica Angelina
Melnikova (40,050, bronz). La festivitatea de premiere,
Cătălina Ponor a fost aplaudată minute în șir de miile de
spectatori. „Și așa am încheiat o carieră de 26 de ani...
Mulțumesc domnule Lucian Sandu, pentru faptul că ați
fost lângă mine timp de 15 ani și ați rămas până la final
fără să mă dezamăgiți. Mulțumesc tuturor celor care ați
stat alături de mine și pentru toată încurajarea și
suportul acordat! Mulțumesc Mexic pentru toată iubirea
pe care am primit-o azi la concurs! Mâine (n.r. -
duminică) urmează Gala și partea cea mai frumoasă în
care toți ne distrăm și lumea ne poate vedea și altfel
decât în competiții! Vă mulțumesc și vă iubesc!!!”, a
postat Cătălina pe Facebook după evoluțiile sale de
sâmbătă.

Ponor își anunțase retragerea încă din luna
octombrie, în timpul Campionatelor Mondiale de la
Montreal, după ce a ratat calificarea în finalele de la
bârnă și sol. „Îmi voi termina anul cu concursurile mici și
demonstrațiile deja planificate, iar din decembrie voi
urma alt curs al vieții”, spunea ea la acea vreme. Ponor
a participat la trei ediții ale Jocurilor Olimpice și a mai
obținut sute de alte distincții la etape de Cupă Mondială
sau turnee inter-țări, fiind considerată ca una dintre cele
mai valoroase gimnaste din primul deceniu al secolului
XXI. (G.T.)

Cătălina Ponor 
a spus adio 

gimnasticii în Mexic Drumurile noastre... nu „poate“

În prezent, în România, BEI susține proiecte de
investiții în valoare totală de 20 miliarde euro


